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Zápis z 293. zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace 
konaného 25. dubna 2014 na Úřadu vlády 

 

Přítomní členové: předseda Rady MVDr. Pavel Bělobrádek, Ph.D., MPA, 1. místopředsedkyně 
Rady PhDr. Miroslava Kopicová, místopředseda Rady Ing. Karel Aim , CSc., 
místopředseda Rady prof. Ing. Jiří Málek, DrSc., doc. Ing. Jiří Cienciala, CSc., 
Ing. Jaroslav Doležal, CSc., dr.h.c., RNDr. Zdeněk Havlas, DrSc., prof. MUDr. 
Cyril Höschl, DrSc., FRCPsych., prof. Ing. Stanislava Hronová, CSc., dr. h. c., 
prof. Tomáš Jungwirth , Ph.D., prof. Ing. Vladimír Mařík, DrSc., doc. RNDr. Karel 
Oliva, Dr., plk. prof. MUDr. Miroslav Ryska, CSc., prof. Ing. Ivo Vondrák , CSc.   

Omluveni: Ing. Zbyněk Frolík , prof. Ing. Rudolf Haňka, MA, Ph.D., FRSS, FEng. 

Stálí hosté Rady: Ing. Rut Bízková, prof. Ing. Jiří Drahoš, DrSc., dr. h. c., doc. Ing. Jakub 
Fischer, Ph.D., JUDr. Ing. Tomáš Novotný, Ph.D., prof. PhDr. Petr Matějů, Ph.D., 
prof. Ing. Jaromír Veber, CSc., prof. MUDr. Tomáš Zima, DrSc., MBA.  

Omluveni: Ing. Jan Gregor, prof. RNDr. Jiří Zlatuška, CSc. 

Hosté:  Mgr. Arnošt Marks , Ph.D., doc. Mgr. Marie Šedivá Koldinská, Ph.D., doc. PhDr. 
Vojtěch Kolman, Ph.D. 

Sekretariát: Ing. Jan Marek , CSc., ředitel Odboru výzkumu, vývoje inovací 

Program: 

A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A1) Třetí návrh výdajů státního rozpočtu ČR na výzkum, experimentální vývoj a inovace 
na rok 2015 s výhledem na léta 2016 a 2017 
a) Třetí návrh výdajů SR VaVaI na rok 2015 s výhledem na léta 2016 a 2017 (Třetí 

návrh Rady) a Komentář 
b) Rozdílové tabulky střednědobý výhled vs. Třetí návrh Rady a návrhy 

poskytovatelů vs. Třetí návrh Rady 
c) Materiál do mezirezortního připomínkového řízení 

A2) Opatření k realizaci Metodiky 2013  
a) Informace o aktuálním stavu 
b) Návrhy aktualizovaných statutů a jednacích řádů OVHP a EP 

A3) Návrh na jmenování členů Bioetické komise a KHV na druhé funkční období 

A4) Aktualizace Seznamu recenzovaných neimpaktovaných periodik vydávaných v ČR 
v roce 2013 – návrh postupu v roce 2014 

A5) Návrh na založení nadačního fondu Český vědecko-technologický institut 
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B) BODY K PROJEDNÁNÍ – bez rozpravy 

B1) Výroční zpráva RVVI za rok 2013 

B2) Výroční zpráva GA ČR za rok 2013 

B3) Výroční zpráva TA ČR za rok 2013 

B4) Hodnocení 2013 - vypořádání připomínek poskytovatelů 

B5) Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 130/2002 Sb., o podpoře výzkumu, 
experimentálního vývoje a inovací z veřejných prostředků – přehled připomínek 

B6) Informace o odvolání periodik, která nebyla zařazena na Seznam recenzovaných 
neimpaktovaných periodik vydávaných v ČR (v rámci aktualizace v roce 2013) 

C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Informace o jednání předsednictva mezi 292. a 293. zasedáním Rady 

C2) Zápis z jednání OK NŽP dne 10. dubna 2014 

C3) Informace o jmenování a odvolání stálých hostů Rady  

C4) Informace z EU 

C5) Usnesení vlády ze dne 16. dubna 2014 č. 250 k Úpravě Přílohy č. 10 Metodiky 
hodnocení výsledků výzkumných organizací a hodnocení výsledků ukončených 
programů (platné pro léta 2013 až 2015) 

Průběh jednání: 

Předseda Rady dr. Bělobrádek zahájil 293. zasedání Rady, přivítal všechny přítomné a omluvil 
nepřítomné členy a stálé hosty Rady.  

Upozornil, že na úvod zasedání proběhne jednání o současné situaci v GA ČR, k jejímuž 
objasnění byli přizváni dva hosté, předsedové hodnotících panelů GA ČR v sekci společenských 
a humanitních věd doc. Mgr. Marie Šedivá Koldinská, Ph.D., a doc. PhDr. Vojtěch Kolman, 
Ph.D. Následně požádal stálé hosty Rady, mimo předsedy GA ČR prof. Matějů, a zaměstnance 
sekretariátu Rady, aby opustili jednací sál, kde proběhlo uzavřené jednání členů Rady (Jednací 
řád Rady, čl. 3, odst. 5). 

Po ukončení tohoto uzavřeného jednání se pokračovalo v programu 293. zasedání Rady. 

Předseda Rady dr. Bělobrádek vyzval přítomné ke schválení návrhu programu a zápisu z 292. 
zasedání Rady. Přihlásil se doc. Oliva a navrhl zrušení bodu 293/B5 „Návrh zákona, kterým se 
mění zákon č. 130/2002 Sb., o podpoře výzkumu, experimentálního vývoje a inovací z veřejných 
prostředků – přehled připomínek“ pro velké množství dosud nezpracovaných připomínek. 
Prof. Jungfwirth dále navrhl doplnění bodu 293/A2 „Opatření k realizaci Metodiky 2013“ 
o podbod c) Informace o realizaci IPn Metodika. S oběma návrhy předseda Rady souhlasil 
a vyzval členy Rady k schválení doplněného a upraveného programu 293. zasedání. 

1. Schválení programu 

Pro návrh upraveného programu 293. zasedání Rady hlasovalo všech 14 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje program 293. zasedání. 
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2. Zápis z 292. zasedání Rady 

Pro zápis z 292. zasedání Rady hlasovalo všech 14 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje zápis z 292. zasedání. 

A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A1) Třetí návrh výdajů státního rozpočtu ČR na výzkum, experimentální vývoj 
a inovace na rok 2015 s výhledem na léta 2016 a 2017 
a) Třetí návrh výdajů SR VaVaI na rok 2015 s výhledem na léta 2016 a 2017 (Třetí 

návrh Rady) a Komentář 
b) Rozdílové tabulky střednědobý výhled vs. Třetí návrh Rady a návrhy 

poskytovatelů vs. Třetí návrh Rady 
c) Materiál do mezirezortního připomínkového řízení 

Zpravodaj Ing. Aim uvedl první bod zasedání a zrekapituloval přípravu třetího návrhu výdajů 
státního rozpočtu ČR na výzkum, experimentální vývoj a inovace na rok 2015 s výhledem 
na léta 2016 a 2017 (dále jen „SR VaVaI 2015 - 2017“). Informoval přítomné, že po pracovním 
setkání členů Rady, které proběhlo den před řádným zasedáním, došlo k dohodnuté úpravě 
rozpočtu. Členové Rady byly na pracovním setkání seznámeni s harmonogramem financování, 
který si vyžádá náběhová fáze realizace Českého vědecko-technologického institutu (dále jen 
CIST) a tento návrh byl zapracován dodatečně do návrhu SR VaVaI 2015 – 2017. Dále byla 
v návrhu rozpočtu zohledněna potřeba nárůstu financí na rozvoj výzkumných organizací. 
Na závěr Ing. Aim doporučil Radě takto upravený návrh schválit a kompletní materiál pro 
jednání vlády zaslat do meziresortního připomínkového řízení. 

Předseda Rady dr. Bělobrádek seznámil přítomné se závěry jednání vlády, která se rozhodla 
poskytnout méně finančních prostředků na společenskovědní výzkum. 

Doc. Cienciala připomněl nutnost zvýšení konkurenceschopnosti v rámci EU, toto potvrdili 
i dr. Havlas a prof. Vondrák. Pokud se systém VaVaI bude neustále potýkat s nedostatkem 
finančních prostředků, není žádné východisko ze současné špatné situace. To podpořila i prof. 
Hronová a zdůraznila, že právě projekt CIST je myšlenkou, která ukazuje novou cestu. 
Prof. Jungwirth doplnil, že nelze donekonečna tolerovat výzkum, který nepřináší žádné 
výsledky. Rada klade velký důraz na vytvoření nového systému hodnocení VaVaI a CIST 
je příkladem nástroje, který bude zaměřen podporu toho nejlepšího, na excelenci. 

1. místopředsedkyně Rady dr. Kopicová připomněla, že byly formulovány a schváleny Národní 
priority orientovaného VaVaI a v Radě je neustále vedena diskuse, jak konkurenceschopnost 
zvýšit. Rada systematicky pracuje na zkvalitnění celého procesu podpory VaVaI, projekt CIST je 
jedním z příkladů. 

Náměstek ministra průmyslu a obchodu dr. Novotný informoval, že v I. prioritní ose Operačního 
programu Podnikání a inovace pro konkurenceschopnost v gesci MPO by mělo být k dispozici 
pro ČR z EU 40 mld. Kč. Podporu je ale třeba koncentrovat do oblastí, které mají naději na 
úspěch na mezinárodních trzích. Uvedl, že se Rada musí zabývat synergiemi v oblasti sdružování 
finančních prostředků národních a z EU. 

Dr. Kopicová ocenila, že ve funkci stálých hostů jsou noví zástupci MŠMT a MPO, a ocenila 
podnět náměstka dr. Novotného. 
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Proběhla diskuse za účasti náměstka prof. Vebera, Ing. Bízkové a doc. Ciencialy na téma 
možností podpory konkurenceschopnosti. 

Doc. Cienciala se vrátil k již na minulém zasedání diskutované problematice udržitelnosti 
velkých infrastruktur a zdůraznil nutnost podpory vzniku CIST. 

Ing. Aim zdůraznil, že je třeba vyřešit, do které kapitoly rozpočtu budou alokovány finanční 
prostředky potřebné pro CIST. Ministerstvo financí nepřipadá v úvahu, protože není rozpočtovou 
kapitolou pro oblast VaVaI; jako nejvhodnější se jeví kapitola Úřadu vlády ČR. 

Předseda Rady dr. Bělobrádek uvedl, že otázka rentability vložených finančních prostředků je 
velmi důležitá a problematiku udržitelnosti velkých infrastruktur je třeba řešit. 

Náměstek prof. Veber k tomu poznamenal, že MŠMT se situací v šesti velkých infrastrukturách 
začala intenzivně zabývat a chystá se jejich návštěva na úrovni náměstků ministra. 

Předseda Rady dr. Bělobrádek požádal, aby byla jeho kancelář o těchto výjezdech informována 
a její zástupci se mohli těchto akcí účastnit. 

Doc. Oliva se vrátil k problematice podpory společenskovědního výzkumu, který je velmi 
důležitou složkou VaVaI v oblastech znalostí práva, studia jazyků, ochrany památek apod. 

Ing. Bízková připomněla program TA ČR „Omega“, jehož hlavním cílem je posílení 
výzkumných aktivit v oblasti aplikovaných společenských věd a uplatnění výsledků těchto 
aktivit pro zvýšení konkurenceschopnosti ČR, zvýšení kvality života obyvatel a vyvážený socio-
ekonomický rozvoj společnosti.  

Dále proběhla diskuse za přispění dr. Kopicové a náměstka místopředsedy vlády Mgr. Markse 
na téma důležitosti správného zdůvodnění návrhu SR VaVaI ve vládě. Současně byla vyzdvižena 
důležitost vysvětlení návrhu na vznik CIST zainteresovaným institucím a vědecké veřejnosti. 
Mgr. Marks upozornil na problematiku politického přístupu k této záležitosti a nutnost upřesnění 
alokace finančních prostředků na CIST.  

K tomu přispěli Ing. Aim, prof. Zima a doc. Cienciala, kteří podpořili nutnost správné 
argumentace a zvolení správné taktiky.  

Předseda Rady dr. Bělobrádek s těmito návrhy souhlasil a posléze přečetl upravený návrh 
usnesení. 

Návrh usnesení byl schválen všemi přítomnými 14 členy Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje „Návrh výdajů státního rozpočtu ČR na výzkum, experimentální vývoj a inovace 
na rok 2015 s výhledem na léta 2016 a 2017“, 

2. ukládá sekretariátu Rady rozeslat tento návrh, po úpravě ve smyslu závěrů jednání, 
do meziresortního připomínkového řízení s termínem zaslání připomínek do 10 pracovních 
dnů po vložení do e-klepu, 

3. ukládá pracovní skupině pro rozpočet ve spolupráci se sekretariátem Rady po vypořádání 
připomínek a jeho schválení Radou předložit materiál na jednání vlády. 

Protože se čas blížil k 12,00 hodině, předseda Rady dr. Bělobrádek dal hlasovat o prodloužení 
zasedání Rady po 12,00 hodině. 

Pro bylo 12 členů Rady, 1 byl proti, 1 se zdržel hlasování. 
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A2) Opatření k realizaci Metodiky 2013  
a) Informace o aktuálním stavu 
b) Návrhy aktualizovaných statutů a jednacích řádů OVHP a EP 
c) Informace o realizaci IPn Metodika 

Zpravodaj prof. Málek uvedl, že předložený materiál zahrnuje dva body - Informaci o aktuálním 
stavu (duben 2014) a Návrhy aktualizovaných statutů a jednacích řádů Oborových verifikačních 
a hodnotících panelů (dále jen „OVHP“) a Expertních panelů (dále jen „EP“), které byly 
doplněny prof. Jungwirthem o třetí podbod - Informaci o realizaci IPn Metodika. 

Informace o aktuálním stavu uvádí výsledek nominací na členy OVHP a EP, způsob zajištění 
jejich činnosti, administrativní a SW požadavky. Zároveň je přiložen harmonogram plnění 
jednotlivých opatření. Dne 14. dubna 2014 proběhla první schůzka vedoucích panelů, jejímž 
výsledkem byly mimo jiné návrhy aktualizovaných statutů a jednacích řádů OVHP a EP, které 
jsou Radě předloženy ke schválení. Úpravy vyplynuly z konkretizace způsobu práce 
jednotlivých panelů.  

Prof. Hronová vznesla dotaz, kdy se začnou sbírat první výsledky VO. Prof. Málek vysvětlil, 
že zajištění softwaru pro předání údajů o výsledcích určených pro Pilíř II bude řešeno úpravou 
aplikace Vklap, kterou má správce IS VaVaI k disposici. Realizováno bude formou objednávky 
u stávajícího dodavatele v průběhu měsíce května 2014.  
Prof. Jungwirth doplnil tento bod informací o stavu realizace IPn Metodika - „Efektivního 
systému hodnocení a financování výzkumu, vývoje a inovací“. Uvedl, že proběhlo jednání se 
zástupci AV ČR a UK, jehož závěrem byla podpora dokončení tohoto velmi důležitého projektu 
a Rada musí dát najevo, že si stojí za dopisem, který jménem Rady zaslal předseda Rady 
dr. Bělobrádek ministrovi školství, mládeže a tělovýchovy. 

Náměstek ministra školství, mládeže a tělovýchovy prof. Veber ujistil přítomné, že tento projekt 
pokračuje a nové vedení MŠMT mapuje veškeré aktivity tohoto projektu.  

Prof. Jungwirth tedy doplnil usnesení k tomuto podbodu. 

Doplněný návrh usnesení byl schválen všemi přítomnými 14 členy Rady. 

Usnesení: 

Rada  

1. bere na vědomí předloženou informaci o aktuálním stavu realizace Metodiky 2013; 

2. schvaluje aktualizované statuty a jednací řády OVHP a Expertních panelů, 

3. si stojí za svým názorem vyjádřeným v dopise předsedy Rady ministru školství, mládeže 
a tělovýchovy, ve kterém podpořila projekt „Efektivní systém hodnocení a financování 
výzkumu, vývoje a inovací“, pro přípravu dlouhodobého systému hodnocení a financování 
VaVaI"; Rada přikládá projektu mimořádnou důležitost a doporučuje urychlené podepsání 
smlouvy s dodavatelem projektu. 

A3) Návrh na jmenování členů Bioetické komise a KHV na druhé funkční období 

Prof. Ryska uvedl další bod s tím, že 30. června 2014 končí funkční období členům poradních 
orgánů Rady pro výzkum, vývoj a inovace - Bioetické komise (dále jen „BK“), Odborné komise 
pro vědy neživé přírody a inženýrství, Odborné komise pro vědy živé přírody, Odborné komise 
pro společenské a humanitní vědy a Komise pro hodnocení výsledků výzkumných organizací 
a ukončených programů (dále jen „KHV“). U BK a KHV proběhnou volby o navržení členů 
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těchto poradních orgánů jednotlivě do druhého funkčního období. U dalších poradních orgánů 
budou volby na další funkční období připraveny na 294. zasedání Rady. 

Do druhého funkčního období Bioetické komise jsou navrženi stávající členové: prof. RNDr. 
Zdeněk Dvořák, Ph.D., prof. RNDr. Stanislav Komárek, Dr., prof. MUDr. Pavel Martásek, 
DrSc., prof. Ing. Lubomír Mlčoch, CSc., prof. RNDr. Zdeněk Opatrný, CSc., prof. Ing. Jaroslav 
Petr, DrSc., prof. MUDr. Karel Smetana, DrSc., prof. MUDr. Josef Syka, DrSc., dr.h.c., 
prof. MUDr. Tomáš Zima, DrSc., doplněni o návrh předsedy BK prof. Rysky na jmenování prof. 
PhDr. Petra Jemelky, Ph.D. za člena BK. 

Do druhého funkčního období KHV jsou navrženi: RNDr. Miloslav Frýzek, PhDr. Martina 
Hábová, doc. Ing. Michal Hocek, CSc., prof. RNDr. Zdeněk Němeček, DrSc., prof. RNDr. 
Tomáš Opatrný, Dr., prof. Ing. Josef Psutka, CSc., prof. PhDr. Lenka Rovná, CSc. 

Pokud jednotliví členové nezískají nadpoloviční počet hlasů všech přítomných členů Rady, bude 
na 294. zasedání Rady připravena veřejná výzva k podávání návrhů na členy Bioetické komise 
nebo KHV. 

Byly rozdány volební lístky a proběhly volby. Jejich výsledkem bylo většinou hlasů navržení 
stávajících členů BK a KHV ke jmenování předsedou Rady na druhé funkční období. 

Návrh usnesení byl doplněn o nominovaného prof. Jemelku za člena BK. 

Návrh usnesení byl schválen všemi přítomnými 13 členy Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje navržený postup voleb o návrhu na členy Bioetické komise a KHV, 

2. schvaluje výsledek voleb, na základě kterého byli zvoleni:  
a) členy Bioetické komise - prof. RNDr. Zdeňka Dvořáka, Ph.D., prof. RNDr. Stanislava 
Komárka , Dr., prof. PhDr. Petra Jemelku, Ph.D., prof. MUDr. Pavla Martáska, DrSc., 
prof. Ing. Lubomíra Ml čocha, CSc., prof. RNDr. Zdeňka Opatrného, CSc., prof. Ing. 
Jaroslava Petra, DrSc., prof. MUDr. Karla Smetanu, DrSc., prof. MUDr. Josefa Syku, 
DrSc., dr.h.c. a prof. MUDr. Tomáše Zimu , DrSc.;  
b) členy KHV - RNDr. Miloslava Frýzka, PhDr. Martinu Hábovou, doc. Ing. Michala 
Hocka, CSc., prof. Ing. Petra Moose, CSc., prof. RNDr. Zdeňka Němečka, DrSc., prof. 
RNDr. Tomáše Opatrného, Dr., prof. Ing. Josefa Psutku, CSc. a prof. PhDr. Lenku 
Rovnou, CSc., 

3. navrhuje předsedovi Rady jmenovat uvedené členy a předsedy odborných a poradních 
orgánů Rady na druhé funkční období.  

A4) Aktualizace Seznamu recenzovaných neimpaktovaných periodik vydávaných v ČR 
v roce 2013 – návrh postupu v roce 2014 

Zpravodaj dalšího podkladu prof. Málek připomněl na úvod, že v rámci poslední aktualizace 
Seznamu, kterou Rada schválila na 290. zasedání dne 31. ledna 2014, bylo stanoveno, 
že v souladu s platnou Metodikou hodnocení a na základě doporučení Odborné komise 
pro společenské a humanitní vědy (dále jen „OK SHV“), bude Seznam použit pouze v případě 
periodik zaměřených na obory společenských věd a obory humanitní a umělecké (skupiny oborů 
SHVa a SHVb). 

V materiálu schváleném na 290. zasedání Rady bylo přislíbeno, že periodika, která nebyla 
zařazena na Seznam v rámci aktualizace 2013, mohou zažádat nově o zařazení v roce 2014. 
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Na základě těchto skutečností je Radě předkládán návrh na aktualizaci Seznamu s platností od 
1. ledna 2015. V rámci této aktualizace se mohou ucházet o zařazení na Seznam časopisy ze 
všech oborů, ale platí, že články uveřejněné v časopisech uvedených v Seznamu budou 
hodnoceny jen tehdy, pokud budou přiřazeny oborům společenských, humanitních a uměleckých 
věd (skupiny oborů SHVa a SHVb). Prostřednictvím stránek www.vyzkum.cz bude provedena 
veřejná výzva k předložení návrhů na aktualizaci Seznamu. 

Proběhla krátká diskuse za přispění doc. Fischera, doc. Olivy, Ing. Bízkové a dr. Kopicové 
na téma odvolávání proti nezařazení na předmětný Seznam. 

Návrh usnesení byl schválen 12 členy Rady, nikdo nebyl proti, 2 členové Rady se zdrželi 
hlasování. 

Usnesení: 

Rada  

1. schvaluje předložený návrh aktualizace Seznamu recenzovaných neimpaktovaných 
periodik vydávaných v ČR včetně harmonogramu jeho realizace v roce 2014, 

2. ukládá zpravodaji ve spolupráci se sekretariátem Rady realizovat aktualizaci Seznamu 
a na 299. zasedání Rady předložit Seznam ke schválení. 

A5) Návrh na založení nadačního fondu Český vědecko-technologický institut 

Zpravodaj prof. Jungwirth uvedl po roce od prvního návrhu na založení, další návrh na zřízení 
nadačního fondu Czech Institute of Science and Technology (CIST), přepracovaný a doplněný 
dle posudků odborníků. Navrhovaný fond není zamýšlen jako další grantová agentura. Jde 
o způsob podpory, který bude doplňovat již existující schémata tím, že soustředí podporu 
špičkových týmů do jednoho nástroje. Tímto krokem bude nejen zřetelně ukázáno, že ČR má 
o špičkové vědce zájem, ale že je i připravena vstoupit do mezinárodní soutěže o získávání 
a udržení těchto osobností a jejich vědeckých a výzkumných programů.  

Navrhovaný nadační fond CIST vytvoří ve stávajících vědeckých pracovištích s pomocí 
dodatečných finančních prostředků na vědu a výzkum v ČR takové podmínky, které vynikajícím 
vědcům poskytnou stabilitu dlouhodobého vědeckého bádání a současně vytvoří prostředí 
pro rozvoj výzkumné činnosti nejvyšší světové úrovně, které bude atraktivní pro české 
i zahraniční vědce. Nejdůležitější formální změnou je změna právní formy z původně 
navrhované nadace na nadační fond. Výhodou nadačního fondu, zřizovaného podle § 394 až 401 
zákona č. 89/20012 Sb., je možnost nadačního fondu využít prakticky veškerý majetek pro svůj 
hlavní účel. Toto doporučení zaznělo na jednom z neformálních pracovních setkání členů Rady 
od přizvaného experta. 

Posudky odborníků, o které Rada požádala v lednu 2014, byly pracovní skupinou, ve složení 
prof. Haňka, prof. Jungwirth, dr. Havlas a Ing. Marek prostudovány a zapracovány do materiálu. 
Dále prof. Jungwirth upozornil, že materiál je doplněn návrhem předkládací zprávy budoucího 
materiálu pro jednání vlády. Současně navrhl harmonogram postupného financování této nadace 
spojený s nároky na SR VaVaI. 

Po krátké diskusi za účasti doc. Ciencialy, Mgr. Markse a prof. Matějů, kdy byla opět 
vyzdvižena potřeba konzultací k správné argumentaci tohoto projektu, byl doplněn návrh 
usnesení. 

Dr. Kopicová navrhla, že by bylo možné požádat Ministerstvo financí, aby Radě navrhlo 
správnou právní formu, kterou lze využít při flexibilním financování nadace CIST. 
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Prof. Jungwirth navrhl uspořádání semináře, na který by byly přizvány všechny dotčené 
instituce. 

Rada se dohodla neuvádět druh právní formy připravovaného Českého vědecko-technologického 
institutu. 

Návrh usnesení byl schválen všemi přítomnými 13 členy Rady. 

Usnesení: 

Rada  

1. schvaluje materiál „Návrh na založení nadačního fondu Český vědecko-technologický 
institut“, 

2. ukládá pracovní skupině a sekretariátu Rady připravit harmonogram konzultací „Návrhu 
na založení Českého vědecko-technologického institutu“ formou odborných seminářů pro 
zástupce organizací, kterých se založení Českého vědecko-technologického institutu týká, 

3. žádá svého předsedu, aby započal jednání o „Návrhu na založení Českého vědecko-
technologického institutu“ s MF, MŠMT a MPO a o jejich závěrech informoval Radu. 

1. místopředsedkyně Rady dr. Kopicová uvedla další body, určené bez rozpravy. 

B) BODY K PROJEDNÁNÍ – bez rozpravy 

B1) Výroční zpráva RVVI za rok 2013 

Výroční zpráva Rady pro výzkum, vývoj a inovace, zpracovaná podle závazné osnovy, je 
předkládána každoročně vládě pro informaci.  

Návrh usnesení byl schválen všemi přítomnými 12 členy Rady. 
Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje „Výroční zprávu Rady pro výzkum, vývoj a inovace za rok 2013“, která byla 
vypracována podle závazné osnovy, 

2. žádá předsedu Rady o předložení tohoto materiálu vládě pro informaci. 

B2) Výroční zpráva GA ČR za rok 2013 

Na základě Plánu nelegislativních úkolů vlády na 1. pololetí 2014 je vládě předkládán pro 
informaci materiál – Výroční zpráva Grantové agentury České republiky za rok 2013 (dále jen 
„GA ČR“). Výroční zpráva GA ČR za rok 2013 zahrnuje informace o aktivitách předsednictva 
GA ČR, vědecké rady GA ČR, kontrolní rady GA ČR a Kanceláře GA ČR.  

Návrh usnesení byl schválen všemi přítomnými 12 členy Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje „Výroční zprávu Grantové agentury České republiky za rok 2013“, 

2. žádá předsedu Rady o předložení materiálu vládě pro informaci. 
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B3) Výroční zpráva TA ČR za rok 2013 

Podle Plánu nelegislativních úkolů vlády na 1. pololetí 2014 je vládě předkládán další materiál 
Výroční zpráva Technologické agentury České republiky (dále jen „TA ČR“) za rok 2013, která 
je vypracována předsednictvem TA ČR, kanceláří TA ČR a výzkumnou radou TA ČR.  

Návrh usnesení byl schválen všemi přítomnými 12 členy Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje Výroční zprávu TA ČR za rok 2013, 

2. žádá předsedu Rady o předložení tohoto materiálu vládě pro informaci. 

B4) Hodnocení 2013 - vypořádání připomínek poskytovatelů 

V souladu s platnou Metodikou hodnocení byl Radě předložen návrh na vypořádání připomínek 
poskytovatelů, které uplatnili v rámci III. etapy Hodnocení 2013. Jedná se o výsledky, které byly 
z hodnocení navrženy k vyřazení jak odbornými a poradními orgány Rady, tak správcem 
IS VaVaI. Celkem bylo komisemi navrženo na vyřazení 2 888 záznamů o výsledcích. Ve většině 
případů se jednalo o výsledky, které zásadním způsobem nesplňovaly platné definice výsledků. 
Na úrovni správce IS VaVaI byly dále vyřazeny výsledky, které jednoznačně vykazovaly 
formální nedostatky. Tyto z formálních důvodů vyřazené výsledky je možné předat po jejich 
opravě do IS VaVaI a zahrnout je do Hodnocení 2014. Připomínky, které uplatnili jednotliví 
poskytovatele, byly znovu postoupeny komisím s žádostí o vyjádření se k oprávněnosti těchto 
připomínek poskytovatelů. Protože v určeném termínu do 4. dubna 2014 sekretariát Rady 
neobdržel žádné vyjádření od komisí, jsou připomínky poskytovatelů považovány za oprávněné, 
a proto bylo 1 255 výsledků (původně navržených k vyřazení) navráceno zpět do hodnocení. 
K výslednému vyřazení je tedy navrhováno celkem 1 633 výsledků. 

Po schválení předloženého návrhu Radou bude nově proveden celý výpočet výsledků hodnocení 
výzkumných organizací za rok 2013 tak, aby definitivní výsledky Hodnocení 2013 byly 
předloženy Radě na jejím 294. zasedání v květnu 2014.  

Návrh usnesení byl schválen všemi přítomnými 12 členy Rady. 

Návrh usnesení: 

Rada 

1. schvaluje vypořádání připomínek poskytovatelů k III. etapě Hodnocení 2013,  

2. schvaluje vyřazení 1 633 výsledků z hodnocení 2013 uvedených v elektronické příloze 
č. 1 tohoto materiálu, 

3. ukládá sekretariátu Rady předložit na 294. zasedání Rady konečné výsledky Hodnocení 
2013 v souladu s platnou Metodikou. 

B5) Informace o odvolání periodik, která nebyla zařazena na Seznam recenzovaných 
neimpaktovaných periodik vydávaných v ČR (v rámci aktualizace v roce 2013) 

Rada na 290. zasedání dne 31. ledna 2014 schválila aktualizaci Seznamu recenzovaných 
neimpaktovaných periodik vydávaných v ČR (dále jen „Seznam“), který je využíván 
při hodnocení výsledků výzkumu a vývoje podporovaného z veřejných prostředků (jedná se 
o druh výsledku druhu Jrec - články v odborném periodiku vydávaném v ČR). Na aktualizovaný 
Seznamu bylo zařazeno celkem 526 periodik, nezařazeno celkem 232. Od zveřejnění Seznamu 
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na webových stránkách www.vyzkum.cz dne 3. února 2014 jsou průběžně na Úřad vlády ČR 
doručována odvolání proti nezařazení na předmětný Seznam.  

Rada na 291. zasedání dne 28. února 2014 přijala usnesení, na jehož základě pověřuje 
předsednictvo Rady ve spolupráci se zpravodajem schvalováním dalších případných úprav 
Seznamu s tím, že Rada bude následně informována. Předsednictvo Rady na svém jednání dne 
14. března 2014 postoupilo celkem 25 odvolání proti nezařazení 39 periodik na předmětný 
seznam (doručena na ÚV ČR k 12. březnu 2014) Odborné komisi pro společenské a humanitní 
vědy (dále jen „OK SHV“), aby odvolání posoudila a navrhla případné zařazení periodika zpět 
na předmětný Seznam. O výsledku posouzení dalších odvolání bude Rada informována 
na 294. zasedání. 

Návrh usnesení byl schválen všemi přítomnými 12 členy Rady. 
Usnesení: 

Rada bere Informaci o odvolání periodik, která nebyla zařazena na Seznam recenzovaných 
neimpaktovaných periodik vydávaných v ČR (v rámci aktualizace v roce 2013) na vědomí. 

C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Informace o jednání předsednictva mezi 292. a 293. zasedáním Rady 

C2) Zápis z jednání OK NŽP dne 10. dubna 2014 

C3) Informace o jmenování a odvolání stálých hostů Rady  

C4) Informace z EU 

C5) Usnesení vlády ze dne 16. dubna 2014 č. 250 k Úpravě Přílohy č. 10 Metodiky 
hodnocení výsledků výzkumných organizací a hodnocení výsledků ukončených 
programů (platné pro léta 2013 až 2015) 

Návrh usnesení byl schválen všemi přítomnými 12 členy Rady. 

Usnesení: 

Rada bere na vědomí body pro informaci. 

D) RŮZNÉ 

1. místopředsedkyně Rady dr. Kopicová na závěr znovu vyzvala přítomné, aby přispěli 
s veškerou argumentací, která by se dala použít ve prospěch prosazení návrhu SR VaVaI 
a návrhu na CIST a zaslali své připomínky předsednictvu Rady. 

Do bodu Různé se dále nikdo nepřihlásil a 1. místopředsedkyně Rady poděkovala všem 
přítomným, rozloučila se s nimi a ukončila 293. zasedání Rady. 

Zapsali: Ing. Marek v. r., Ing. Bártová                                             Schválila: dr. Kopicová v. r. 


